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D Z I A D Y  
 
 

Dnia 7 II br. uczniowie Liceum Ogólnoksztalcacego w Lesku mieli okazje 
uczestniczyc w widowisku teatralnym pt. Dziady na podstawie dramatu Adama 
Mickiewicza. Rezyserem spektaklu jest Jerzy Hojda, a aktorzy uczestniczacy w 
przedstawieniu to : Anna Klos, Dagna Feliks, Tomasz Smoter, Karol Zapala i Jerzy 
Hojda. 

 
Spektakl oparty jest na II czesci „Dziadów” z elementami czesci III. 
 
Rezyser, doskonale zadbal o nastrój panujacy na sali, a widzowie mogli w pelni 

uczestniczyc w rozgrywajacej sie akcji. Jak wszyscy zapewne wiemy Dziady to obrzed 
majacy na celu nawiazanie kontaktu z duszami zmarlych w celu spelnienia ich prósb, 
majacych przyniesc ulge w ich cierpieniu.  

 
Spektakl rozpoczyna i konczy Upiór. Jest to bez watpienia bardzo tajemnicza 

postac. 
 
Najwazniejsza postacia spektaklu okazal sie Guslarz (w tej roli sam rezyser, 

Jerzy Hojda). Wcielil sie w role kaplana sprawujacego rytualne obrzedy. W czasie 
obrzedu zostaja przywolani m.in. Józio i Rózia, sa to dzieci które nie zaznaly cierpienia 
na ziemi i teraz nie moga dostac sie do nieba. W tym przypadku zbawienna dla nich 
okazuje sie gorczyca. Kolejna postacia jest widmo zlego pana , który zostal skazany 
na wieczne meki, za zlo jakie wyrzadzil swoim poddanym. Pasterka Zosia, aby 
uzyskac wieczny spokój i szczescie potrzebuje zaznac prawdziwego uczucia, bo za 
zycia pomimo nieprzecietnej urody nie chciala wyjsc za maz. 

 
Jednak spektakl charakteryzuje ciekawe ujecie dusz zmarlych, którzy nie 

pojawiaja sie bezposrednio, ale nawiedzaja postaci z zywego planu. Uczestnicy 
obrzedu podczas rytualnych czynnosci wypowiadaja sie w imieniu zmarlych. 

 
W calym spektaklu nie bez znaczenia jest doskonala gra swiatla i wystrój sali, 

które pozwalaja wyczuc te nietypowa dla tego typu obrzedów atmosfere. Ogromna role 
odgrywa idealnie dopasowana sciezka dzwiekowa, kostiumy, a takze scenografia. 
Dzieki tym wszystkim elementom spektakl ulozyl sie w idealnie dopasowana calosc 
oddzialujaca na widzów. Spektakl na pewno na dlugi czas pozostanie w pamieci 
uczniów naszego liceum . 

  
Paulina Ogorzalek 
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Chyba nie ma nikogo, kto by 
nie kojarzyl mezczyzny w 
charakterystycznych czerwonych 
okularach. Jurek Owsiak - bo o 
nim mowa - dzieki swojej 
pomyslowosci, 
wspanialomyslnosci i checi 
niesienia pomocy znany jest nie 
tylko w calej Polsce, ale równiez  
w wielu miejscach na swiecie 

 
Wielka orkiestra po raz 

pierwszy zagrala 3 stycznia 1993 
roku. Od pierwszego finalu minelo 
zatem juz 15 lat. W tym czasie 
fundacja zbierala fundusze na 
profilaktyke oraz ratowanie 
zdrowia i zycia chorych osób, w 
szczególnosci dzieci. Do tej pory 
z pieniedzy WOSP zakupionych 
zostalo ponad 17 tysiecy 
nowoczesnych urzadzen 
medycznych. Tegoroczny, XVI 
final nosil nazwe „Gramy z Glowa” 
a zebrane pieniadze 
przeznaczone zostaly dla dzieci 
ze schorzeniami 
laryngologicznymi.         

 
Wolontariat. 

 
Kazdego roku na ulicach 

miast kwestuja wolontariusze. Ich 
liczba to blisko 120 tysiecy. Z 

punktu widzenia socjologii jest to 
fenomen, gdyz sadzac po 
sumach, jakie wplywaja co roku 
na konto fundacji, wolontariusze 
bardzo skrupulatnie rozliczaja sie 
z zebranych pieniedzy, a przeciez 
nie maja nadzoru, obdarzeni sa 
wylacznie bezgranicznym 
zaufaniem i najczesciej to 
wystarcza, aby byli uczciwi. 
Wolontariusza latwo poznac. 
Wyposazony jest on w 
zalaminowany, czytelny 
identyfikator ze zdjeciem, 
serduszkowa pieczatka i 
hologramem. Puszka musi byc 
oklejona banderolami, a przy 
otworze do wrzucania pieniedzy 
powinien znajdowac sie numer 
kwestujacego taki sam jak na 
identyfikatorze. Nieodzownym 
atrybutem wszystkich 
wolontariuszy sa czerwone 
serduszka, które wreczane sa za 
kazdy dobrowolny datek 
wrzucony do puszki.  

 
Final WOSP-u w Lesku. 

 
Nasze Lesko takze angazuje 

sie w organizacje finalów 
orkiestry. W tym roku zajeli sie 
tym tradycyjnie harcerze z ZHP 

Lesko oraz – po raz pierwszy – 
Mlodziezowa Rada Miasta. 

 
Juz od samego rana, 13 

stycznia, na ulicach miasta, jak i 
w okolicznych wioskach, mozna 
bylo spotkac 120 wolontariuszy. 
Na leskim rynku od godziny 15 
zgromadzilo sie okolo 3 tysiecy 
ludzi, którzy swietnie bawili sie 
przy zaproszonych zespolach 
takich jak: Common, Siwy Jan, 
Apartheid, Jacys Kolesie, Pasazer 
i Horyzont Zdarzen. Pomiedzy 
wystepami odbywaly sie licytacje 
m.in. zlotego pierscionka, 
pluszowego misia, kalendarza 
Wielkiej Orkiestry, a takze 
koszulki Stali Sanok… o godzinie 
20.00 w góre poszybowalo 
Swiatelko do Nieba, a potem 
przyszla pora na zespól-gwiazde 
wieczoru „„At the lake”, przy 
którym mozna bylo sie bawic 
pózno w noc. 

 
Z duma moge napisac, ze 

zebralismy okolo 21 tysiecy, z 
duma, gdyz sama kwestowalam. 
Jest to wspaniale uczucie, gdy 
kolejne osoby wrzucaja do puszki 
pieniadze a ta staje sie ciezsza.. i 
ciezsza.. i ciezsza. A to wszystko 
ze swiadomoscia, ze wlasnie 
pomagam komus, kto potrzebuje 
wsparcia.  

 
Ewelina Worona 

 
 
 

 
 

W druga niedziele stycznia odbyl sie XVI Final Wielkiej 
Orkiestry Swiatecznej Pomocy. Jak co roku Polacy okazali 
sie bardzo hojni, a wyniki finansowe finalu bardzo 
zadowalajace.   

 
Jednak ja chcialabym sie zastanowic nad rola 

wolontariuszy, którzy czesto bardzo zmarznieci, zmeczeni, 
ale szczesliwi kwestowali na ulicach nie tylko Leska. 
Mieszkancy obdarzali ich zawsze cieplym usmiechem i 
znaczacym wsparciem. 13-go stycznia obok wolontariusza 
nie sposób bylo przejsc obojetnie. Kazdy wspomagal akcje 
w miare swych mozliwosci. Ludzie byli bardzo zyczliwi, a 
wolontariusze bardzo zadowoleni.  

 
Jednak wolontariat to takze ogromna 

odpowiedzialnosc, bo i cel jest bardzo szczytny. Srodki 

zebrane podczas tegorocznego finalu zostaly 
przekazane na leczenie dzieci ze schorzeniami 
laryngologicznymi. 120 wolontariuszy z Leska i 
okolic wyruszylo tego dnia na ulice, aby wziac 
udzial w akcji.  

 
Kazda zlotówka byla bardzo cenna, dlatego 

dziekuje wszystkim Mieszkancom za cieple 
przyjecie akcji. Dziekuje takze Organizatorom, 
którzy wiele trudu wlozyli w organizacje calej 
imprezy. Wszyscy wolontariusze z 
niecierpliwoscia czekaja na kolejny, juz 
siedemnasty final Wielkiej Orkiestry Swiatecznej 
Pomocy :) 

 
Paulina Ogorzalek 

XVI FINAL WOSP  

Okiem wolontariusza  
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Szachy – gra strategiczna wymagajaca bardzo wiele koncentracji i logicznego 
myslenia. 

 
 

Dnia 3.02 br w Liceum 
Ogólnoksztalcacym w Lesku 
odbyl sie IV Miedzynarodowy 
Turniej o Puchar Bieszczad  

 
Wszystko rozpoczelo sie od 

oficjalnego otwarcia turnieju, 
którego dokonala Pani Burmistrz 
Barbara Jankiewicz , a takze Pan 
Stanislaw Szelazek i Dyrektor LO 
w Lesku – Bernard Baran.  

 

W turnieju bralo udzial 55 osób w róznych kategoriach wiekowych. W 
kategorii seniorów najlepszy okazal sie Olaf Michalski z Leska. W grupie 
seniorek zwyciezyla Marta Michalska., takze z Leska , w grupie juniorek 
najwieksza liczbe punktów uzyskala Danuta Wieclawek. Wsród juniorów 
najlepszy okazal sie Lukasz Mazurek z Przemysla.  

 
Byla to juz czwarta tego typu impreza, w której organizacje poza 

Urzedem Miasta i Gminy w Lesku i Starostwem Powiatowym w Lesku 
zaangazowalo sie takze nasze liceum. Zawodnikom sedziowal Leszek 
Marut.  

 
Wszystkim uczestnikom gratulujemy i zyczymy jeszcze wielu sukcesów. 

 
Paulina Ogorzalek 

 
 

Energia elektryczna jest niezbednym elementem naszego zycia. Ulatwia 
je, stwarza komfortowe warunki do pracy i odpoczynku. Dzieki niej zyjemy 
wygodniej i bezpieczniej. Codziennie jednak wykonuje setki czynnosci, 
podczas których konieczne jest korzystanie z elektrycznosci. Na co wiec 
zuzywamy energie? 

 
Przyjrzyjmy sie blizej czytnikowi energii. Taki np. uczen… Zanim opusci 

cieply i przytulny dom, przed wyjsciem do szkoly, wykonuje szereg 
czynnosci dzieki wodzie i energii elektrycznej. Zaspane biedaczysko 
delikatnie dobudza sie cieplym prysznicem, suszy wlosy suszarka, po czym 
zasiada ze smakiem do sniadania – pozywnych platków z mlekiem 
zagrzanych w kuchence mikrofalowej. Zdazy jeszcze jednym okiem obejrzec 
poranne wiadomosci, a drugim kontrolowac wyswietlacz telefonu 
komórkowego, ladowanego wczesniej przez kilka godzin. Po calej serii 
niezbednych czynnosci moze spokojnie udac sie do szkoly. Mozna by 
stwierdzic, ze na tym konczy sie korzystanie ucznia z elektrycznosci, ale… 
nic bardziej mylnego. 

 
Szkola - niepozorny gmach i miejsce spedzania czasu przez mlodych 

naukowców. W rzeczywistosci najwiekszy „pobiernik” energii. Juz na 
szkolnym podwórku naszego ucznia wita pierwsze urzadzenie korzystajace 
z elektrycznosci – kamera monitorujaca sytuacje poza murami szkoly. 
Zziebniety moze liczyc na cieply grzejnik w szatni, w którym pompowana 
woda dzieki energii elektrycznej krazy po calej szkole. Malo myslacy w 
czasie odpisywania zadania moze liczyc na jasnosc zarówki czuwajacej nad 
jego glowa. A jezeli to za malo, ksero wyreczy go w przepisywaniu. 
Ciekawe, ile energii pobiera dzwonek szkolny wlaczany i wylaczany ponad 
16 razy w ciagu dnia…? :> Z pewnoscia zbyt wiele…;) Gdy uczen z radoscia 
opuszcza gmach szkoly, swiatlo na korytarzach gasnie, jednak nasz 
nieborak dopiero w domu odzyskuje pelnie szczescia.  

 
Po powrocie wlacza grzejnik, by ocieplic zmeczony i zziebniety umysl. 

Obiad z „mikrofalówki” i goraca herbata sprawia, ze juz calkowicie zapomnial 
o szkole. Godzine ogladanie telewizji i… powrót do wieloletniej syzyfowej 
pracy – odrabiania pracy domowej. Nieszczesna lampka rozgrzana do 
czerwonosci przez wiele godzin oswietla umysl geniusza. Lecz gdy nie idzie 
zbyt dobrze warto posluchac muzyki – w koncu to tez matematyka, liryka… 

 

I tak popoludnie mija. 
Wieczorem obowiazkowe 
ogladanie „M jak Milosc” i „Na 
Wspólnej”, sprawdzenie nowinek 
w sieci i… nasz uczen sennym 
krokiem zmierza do swojego 
pokoju. Jednak nie zasypia od 
razu. Priorytet to naladowac 
telefon – jedyny lacznik z 
rzeczywistoscia, a nastepnie 
powtórzyc wiadomosci, 
przekartkowac lekture i… powoli 
przenosi sie w kraine snu. On spi, 
ale jego niewylaczona lampka 
czuwa, az do switu. A rano znów 
to samo… pobudka…sniadanie, 
szkola… 

 
Zycie ucznia jest o wiele 

wygodniejsze i latwiejsze dzieki 
energii. Lecz co biedaczysko 
zrobi, gdy ceny energii wzrosna? 
Porzuci szkole…? :> zrezygnuje z 
nauki przy lampce…? a moze 
zacznie pozyskiwac energie przez 
rozszczepienie atomu wodoru 
domowymi sposobami…? Z 
pewnoscia nie. Moze, gdy ceny 
wzrosna, kazdy z nas nauczy sie 
szanowac nie tylko energie 
elektryczna, ale równiez wode. 
Zamienmy wiec zwykle zarówki 
na energooszczedne, 
zrezygnujmy z ogladania telewizji 
na rzecz spacerów, pilnujmy o 
wylaczeniu niepotrzebnego 
oswietlenia… a na pewno 
uchronimy sie przed naglym 
wzrostem rachunku za energie 
elektryczna. 
 
Magdalena Uzdejczyk 

Szachy  

Oszczedza jmy!  
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Jak co roku uczniowie Liceum Ogólnoksztalcacego w Lesku 
wzieli udzial w szkolnym etapie konkursu wiedzy o ekologii. 
Wsród uczestników byla grupka uczniów klasy II E, którzy 
postanowili zmierzyc sie z pytaniami. Trzeba przyznac, z roku 
na rok sa coraz trudniejsze. Konkurs obejmowal tematycznie 
nie tylko zakres wiadomosci z ekologii, ale równiez z chemii, 
biologii, jak i z zycia codziennego... Czy Dabrówka rozlogowa 
jest pod ochrona...? Czy magnez i wapn odpowiadaja za 
twardosc wody...? Jaki kolor etykietek maja urzadzenia 
elektryczne o niskim poborze energii...? 

 
To tylko kilka z 50 pytan z którymi musieli sie zmierzyc 

uczestnicy konkursu. Warto wziac udzial, chocby ze wzgledu  

 
na poszerzenie wiadomosci o otaczajacym nas swiecie, jak i 
mozliwosc zdobycia wspanialych nagród. Szczesliwiec, który 
zakwalifikuje sie do etapu ogólnopolskiego, ma szanse 
zdobyc indeks na studia wyzsze. Warto poswiecic czas na 
czytanie ksiazek i przygotowania do konkursu, który moze 
ulatwic nam start w doroslym zyciu. 

W eliminacjach szkolnych wzieli udzial uczniowie klas I-
III. Jednak do nastepnego etapu dostaja sie tylko 2 osoby. W 
tym roku szanse na kolejne zmagania otrzymal m.in. Piotr 
Janków z II E uzyskujac 38 pkt. Trzymamy kciuki i zyczymy 
powodzenia w kolejnych etapach ;) 

 
Magdalena Uzdejczyk  

 
 

Studniówki to tradycyjne bale, które odbywaja sie na okolo 100 dni przed 
zaczynajacymi sie w maju maturami. Bal jest zakonczeniem pewnego okresu i 
oczekiwaniem na kolejny. Jest okazja do wspólnej zabawy osób, które spedzily ze 
soba 3 lata w szkole sredniej, a juz niedlugo rusza w swoja wlasna droge zyciowa. 

 
26 stycznia w OW Caritas Myczkowce odbyla sie studniówka naszych starszych o 

rok kolegów i kolezanek. Jak to zwykle bywa, studniówka rozpoczela sie polonezem, 
najpierw ogólnym. Prowadzili go: Pan Dyrektor i Pan Wicedyrektor, w towarzystwie 
przyszlych maturzystek, za nimi sunal sznur pieknie ubranych par, byc moze nie byl 
to najpiekniejszy polonez, ale liczy sie przeciez wlozone w taniec uczucie. Na popisy 
przyszla pora pózniej, grupa która cwiczyla uklad poloneza juz od dluzszego czasu 
poradzila sobie wysmienicie, a godziny spedzone na próbach i litry wylanego potu z 
pewnoscia nie poszly na marne. Po przemowach i czesci oficjalnej nastapily sesje 
fotograficzne, klasowe, grupowe, parowe, wieloosobowe, dziewczyny bardzo chetnie 
unosily sukienki zeby pokazac, tradycyjnie noszone na studniówkach, ponoc 
przynoszace szczescie, czerwone podwiazki, a chlopcy? No cóz, bardzo chetnie robili 
dziewczynom zdjecia. Potem wszyscy posileni pysznym posilkiem ruszyli w tany, przy 
rytmach starych i najnowszych, szybkich i wolniejszych, od czasu do czasu robiac 
sobie przerwe na male co nie co. Nawet nasi drodzy profesorowie calkiem dobrze sie 

bawili i tak trwalo to do bialego rana. 
Co spedzalo „sen z powiek” sporej 
czesci imprezowiczów to zakaz picia 
alkoholu, bo jak to studniówka bez 
procentów? Ale jak wszystkim 
powszechnie wiadomo, alkoholu 
oczywiscie (nie) bylo. A ja idac za 
przykladem naszego polskiego 
wieszcza mówie, ze i ja tam bylam, a 
co widzialam i zapamietalam, to 
opisalam. A dokladnie obejrzec cala 
studniówke bedzie mozna, gdy 
gotowe beda plyty, kamery byly az 
dwie wiec bedzie co ogladac. 

 
Ewelina Worona 

 
 

W Teatrze Polskim w Warszawie, w trakcie uroczystej 
gali, wreczono Telekamery, nagrody czytelników 
"Teletygodnia". 

 
Telekamery wreczono juz po raz 11. Wsród twórców 

nagrody sa cenione przede wszystkim ze wzgledu na fakt, iz 
przyznawane sa przez samych telewidzów - czytelników 
"TeleTygodnia". Wsród tegorocznych laureatów znalazly sie 
hitowe produkcje TVN-u, a takze dziennikarskie i aktorskie 
gwiazdy stacji. Statuetki odbieraly ekipy "Kryminalnych", "Na 
Wspólnej", "Niani". Za Telekamere dziekowali równiez 
Justyna Pochanke oraz Tomasz Sekielski i Andrzej 
Morozowski. Najwiecej zamieszania wywolal Pawel 
Malaszynski, który... na gali sie nie stawil, poniewaz gral w 
gdynskim teatrze. W trakcie przerwy miedzy aktami 

podziekowal za Telekamere w kategorii "Aktor". Specjalna 
Super Telekamere, wreczona na koniec gali, odebrali za niego 
zona oraz ojciec. 

 
W plebiscycie oddano ponad 630 tysiecy glosów – niemal 

48 procent wiecej, niz w roku minionym. Gala, uznawana za 
jedno z najwiekszych wydarzen telewizyjnych roku, odbyla 
sie z rozmachem w Teatrze Polskim w Warszawie. Byl 
czerwony dywan, wieczorowe kreacje, limuzyny, dziennikarze 
i fotoreporterzy. Chociaz uroczystosc transmitowala na zywo 
TVP, to niekwestionowanym zwyciezca wieczoru okazala sie 
stacja TVN, której twórcy zgarneli wiekszosc z 
regulaminowych statuetek. 

 
 Kategorie: 
 -„Informacje”- laureatka zlotej telekamery Justyna Pochanke, 
 -„Publicystyka”- Tomasz Sekielski i Andrzej Morozowski, 
 -„Komentator sportowy"- Wlodzimierz Szaranowicz, 
 -"Serial kryminalny i sensacyjny"- „Kryminalni”, 
 -"Serial obyczajowy"- „Na wspólnej”, 
 -„Rozrywka”- Robert Janowski, 
 -„Serial komediowy”-„Niania”, 
 -„Aktor”- Pawel Malaszynski, 
 -„Aktorka”- Agnieszka Dygant, 
 -„Muzyka”- zespól „Feel”. 
 

 Aleksandra Stelmach 

Z  e k o l o g i a  z a  p a n  b r a t  

S t u d n i ó w k a  
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